
Zápis z jednání Výboru České společnosti pro výzkum spánku a spánkovou medicínu 

Datum 3.6.2024 

Přítomni: Vyskočilová, Ludka, Lněnička (14:00-15:30), Betka, Kraus 

Revizní komise: Sova 

Sepsali: Lněnička + Sova 

1. Zástupci dodavatelských firem (Pavel Bízek - Linde, Augustin Bernát - Resmed, Martin 

Krejčík – Saegeling Medizintechnik, Petr Blahák - Philips) informovali o vývoji situace 

v úhradě telemonitoringu u přístrojů používaných při léčbě poruch dýchání ve spánku. 

Telemonitoring byl doposud ze strany dodavatelů poskytován bezplatně, ale vzhledem k růstu 

nákladů již situace není dále ekonomicky udržitelná. Nabízí se tři varianty úhrady 

realizovatelné ve stávajícím systému: a) v rámci poukazu na zdravotnický prostředek při 

prvovydání přístroje (navýšení stávající úhrady), b) formou periodicky předepisovaného 

poukazu na zdravotnický prostředek, kdy by se vytvořily nové kódy pro telemonitoring, c) 

formou úpravy stávajících výkonů pro telemonitoring (25266 a 25268) tak, aby bylo možné 

zahrnout platbu telemonitoringu podle vzoru ZUM. Reálný odhad ceny vybavení pacienta 

zařízením pro telemonitoring a jeho provoz po dobu 7 let je cca na 14 tisíc Kč.  

Stanovisko Výboru: je jasné, že situace není dlouhodobě udržitelná a vyžaduje řešení. 

Nechceme, aby část pacientů byla vybavována přístroji bez možnosti telemonitoringu, to by 

znamenalo skok ve vývoji o několik let zpět (vícečetné důvody: vyhledávání 

noncompliantních pacientů či pacientů majících potíže s léčbou, nižší náklady na dispenzární 

péči pro pacienta i pojišťovnu, snadnější titrace a mnohé další, vyplývající z obecných 

principů telemedicíny). Myslíme si, že ideální řešení je revize úhrad tak, aby byly 

poskytované zdravotní prostředky a s nimi spojené služby zaplaceny, tedy víceméně varianta 

a). Boudou následovat jednání dodavatelských firem s pojišťovnami s podporou ČSVSSM. 

Připravíme podkladové stanovisko pro nadcházející jednání. Chápeme nutnost zdravotní 

pojišťovny dodržovat vyrovnanou ekonomickou bilanci, ke zvážení je tedy i zavedení finanční 

spoluúčasti pacienta při prvovydání přístroje (sloužilo by též jako motivační faktor při 

zahajování léčby). 

2. Doporučené postupy terapie OSAS u dětských pacientů: úkol trvá, dále probíhá jednání, bude 

prezentováno na dalším výboru. 

3. V přípravě je XXV. Český a XX. Česko-Slovenský kongres spánkové medicíny, termín a 

místo konání 14 - 16.11.2024, Praha. Podrobnosti viz webové stránky. Předběžný návrh výše 

registračních poplatků nutno zrevidovat, hrozí nízká účast. 

4. Proběhla kontrola zápisu minulého jednání Výboru ČSVSSM. 



5. Nově schválené akreditace: EUC Domažlice CSM III schváleno na 1 rok. Reakreditace ORL 

FN Motol CSM III schváleno na 5 let, Prof. Betka ORL s.r.o CSM III schváleno na 5 let, 

žádost pro Ordinace pro TBC a respirační nemoci s.r.o., Olomouc CSM III- dr. Sobotík – 

zkontroluje doc. Sova, žádost pro CSM III Jablonec nad Nisou – zkontroluje dr. Kraus, 

Brandýs nad Labem CSM III dr. Peterová - reakreditace schválena na celkem 5 let. 

6. Členské příspěvky – vyřazeni neplatící členové. 

7. Nové kódy PSG a MSLT pouze pro neurology: vhodné za ORL a pneumology zažádat o 

nasdílení kódů prostřednictvím jejich odborných společností. 

8. Volby do Výboru ČSVSSM: volby technicky zajistí p. Veronika Janůrková - reference dr. 

Kraus. Volby proběhnou elektronicky dvoukolově, první kolo je stanoveno na termín 

30.9.2024-6.10.2024. V následujícím měsíci proběhne ověřování emailových adres členů 

ČSVSSM, na které bude ve stanovený termín odeslán online hlasovací lístek. Dále bude na 

www stránky společnosti vyvěšena informace o plánovaných volbách s upozorněním na 

aktualizaci emailových adres. 

9. Teoretická zkouška: přihlášeno 9 osob, uspělo 6 osob.  

Praktická zkouška: přihlášeno 10, všichni uspěli. 

10. ANSS meeting: zúčastnil se prof. Ludka, poreferoval o činnosti. 

11. Znalostí zkouška 12.6.2024 se bude konat v Brně. 

12. Noví členové: Martinková, Šnoblová, Tabačková, Minxová, Evansová, Mareš, Šuba, Vaňková, 

Mechlová, Molnárová, Dvořáková, Busková, Kovaříková, Bartíková, Sukholyta, Břízová, 

Pánek, Kleinová, Maťášovská, Csendes, Řihák, Hartmannová, Čierná-Peterová, Špás, Denéf, 

Sobol, Horáčková, Doležel, Šotola, Seyam, Sobotíková, Hojka, Scherbaková, Hadrava, 

Ryndová, Jakubec, Košatová, Kočišová, Melajová, Balounová, Jelínková 

13. Termínu další schůze Výboru 16.9.2024 v 14 hod. 
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